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Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
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Janne Grönholm (MP) 
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Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
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Johanna Juhlin (HR-direktör) 
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Mats Holmström (Kommunikationsdirektör) 
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Louise Lagerlund (Stadsjurist) 
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§ 129 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025 

STK-2025-444 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj 2024 att godkänna förslag på investeringsavtal 
avseende MAXIMA. Av projektets totalbudget om 17,5 mdkr godkände 
kommunfullmäktige - Malmös del - en låneram motsvarande 14 537 mdkr indexerat i 
januari 2024 års penningvärde. MAXIMA-projektet är Malmö stads enskilt största satsning 
(STK-2024-518). 
 
Kommunfullmäktige har uppdragit åt kommunstyrelsen att närmare följa projektets 
genomförande. Föreliggande lägesrapport är den första av två som kommer redovisas för 
kommunstyrelsen under år 2025. 
 
I enlighet med investeringsavtalet har VA SYD i nära samarbete med Malmö stad tagit 
fram förslag på program och ekonomistyrning och investeringsbudget. Malmö stads 
ägarnämnd ställde sig bakom förslag om uppdaterad investeringsbudget och program- och 
ekonomistyrning för MAXIMA den 3 mars 2025. 
 
Vad gäller tillståndsfrågorna godkände kommunstyrelsen i ärende STK-2024-1389 den 5 
mars 2025, förslag på yttrande i enlighet med 6 kap miljöbalken. 
 
För att hålla rambudgeten är tydliga beslutsprocesser och ansvarsfördelning kritiskt. 
Regelbundna så kallade second opinions är av yttersta vikt som ett led att vara en lärande 
projektorganisation och för att snabbt kunna säkerställa samordning och resursoptimering 
så att investeringsbudgeten kan fullföljas inom beslutad rambudget om 17,5 mdkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen översänder stadskontorets lägesrapport till VA SYD. 
  

3. Kommunstyrelsen uppdrar till stadskontoret att i samråd med fastighets- och 
gatukontoret och VA SYD undersöka de organisatoriska förutsättningarna 
gällande avfallshanteringen och att hösten 2025 återrapportera resultaten till 
kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till  
VA SYD 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §147 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025; 1 av 2 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025; 1 av 2 
• Program- och ekonomistyrning MAXIMA 2025-02-25 
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• Undertecknat Investeringsavtal MAXIMA 
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